



澳門大學  
UNIVERSIDADE DE MACAU  
UNIVERSITY OF MACAU

王瑞兵教授  
2018/2019 學年澳門大學卓越教學獎得獎者  
中華醫藥研究院副教授

王瑞兵教授畢業於加拿大女王大學，獲化學博士學位。2014 年起任教於澳門大學中華醫藥研究院，中藥質量研究國家重點實驗室，2019 年晉升為副教授。其研究興趣包括超分子藥劑學和超分子藥學，以及基於超分子體系的仿生藥物遞送系統的設計與應用。王教授榮獲 2018/2019 學年澳門大學卓越教學獎，並獲 2018 年度澳門特別行政區科學技術獎-自然科學類三等獎，以及 2019 年度中國大環芳烴超分子化學學術新星獎。

**Prof. Ruibing WANG**  
**Winner of 2018/2019 UM Teaching Excellence Award**  
**Associate Professor, Institute of Chinese Medical Sciences**

Prof. Ruibing WANG received his PhD degree in Chemistry from Queen's University, Canada. He joined the University of Macau (UM) in 2014 as an Assistant Professor in the Institute of Chinese Medical Sciences, and was later promoted to Associate Professor. His research interests have been focusing on supramolecular pharmaceuticals and supramolecular medicine. For the 2018/2019 academic year, he was awarded UM Teaching Excellence Award, an annual award which recognizes the teaching excellence of one academic staff member among the others. Since joining UM, he has received several other prestigious awards including Macao Science and Technology Award (Third Prize, Natural Science Category) in 2018, and China Macrocyclic Arenes and Supramolecular Chemistry Rising Star Award in 2019.